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                                               P R O T O K Ó Ł  Nr   VII / 2015 
 

z  Sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  24 kwietnia  2015r. 
 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji 
wzięli : Wójt Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna 
Puttkammer, kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni 
goście. Lista obecności zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Zespole Szkół Publicznych w Kleszczewie. Rozpoczęła się o  godz.14.00 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności:, 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 27 marca 2015r.  

2. Przedstawienie działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Kleszczewie. 
3. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 17 lutego i 

27 marca br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym.  
4. Interpelacje i wnioski Radnych. 
5. Ocena skuteczności działania w zakresie porządku publicznego, ochrony 

przeciwpożarowej i ratownictwa -  przedstawienie stanowisk Komisji: 
a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

6. Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy -  
przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
7. Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - przedstawienie 

stanowiska Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia. 

8. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej - przedstawienie stanowiska Komisji 
Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zblewo. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. - poprzedzone 

stanowiskami Komisji:  
a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-
2027. – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej, 

b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 
12. Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części działki nr 85 obręb Semlin( uchwalonego 
Uchwałą Nr L/242/98 Rady Gminy Zblewo z dnia 18 czerwca 1998r.)- poprzedzone 
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stanowiskiem Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, 

13. Rozpatrzenie protestu  wyborczego  - poprzedzone stanowiskami Komisji:  
a) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
15. Wolne wnioski i zakończenie.  

 
 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył VII Sesję  Rady Gminy Zblewo  i 
powitał  podopiecznych Domu Samopomocy w Kleszczewie, Wójta Gminy p. Artura Herold, 
Sekretarza Gminy p.Daniela Szpręga, Skarbnik Gminy p.Hannę Puttkammer,  kierowników 
referatów i jednostek organizacyjnych:  p.Annę Wojak – Kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, p.E.Bielską – kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej, p.Jana Mańsk – 
kierownika  Zakładu Komunalnego Gminy Zblewo, Komendanta Gminnego OSP - p.Henryka 
Kinowskiego, p.Elżbietę Glaza – szefową promocji,  p.Ritę Gollus – kierownika referatu, 
p.Janinę Walkowską, p.Jerzego Scharmacha, sołtysów, p.Sylwię Podwojską, Radnych Rady 
Gminy. Następnie złożył gratulacje tym sołtysom, którzy zostali wybrani na kolejną kadencję 
a nowo  wybranym  sołtysom życzył dobrej współpracy. 
W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek sesji i zapytał, czy do 
przedstawionego porządku są uwagi. 
Radny p.J.Czubek zgłosił wniosek aby punkt 13 omawiać po punkcie 4, gdyż nie może być 
do końca sesji. 
Za przyjęciem  tego wniosku głosowali wszyscy Radni. 
Za przejęciem całego porządku obrad głosowali wszyscy Radni. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obrady są prawomocne gdyż  obecnych jest 14 
Radnych na stan Rady 15. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Radni życzą sobie odczytanie protokołu 
z poprzedniej sesji?  
Radni nie zażyczyli sobie odczytywania protokołu i przyjęli go jednogłośnie.  
 
Ad. 2 
Przedstawienie działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Kleszczewie. 
Grupa podopiecznych Środowiskowego Domu Samopomocy w Kleszczewie przedstawiła 
skecz pt. „Doktor Dowajtys”. 
Następnie przedstawiono wizualizację slajdową dotyczącą działalności Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Kleszczewie, który od sierpnia 2014r. działa pod szyldem Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za opiekę, wytrwałość i pracę z podopiecznymi. 
Podziękował szczególnie p.Annie Wojak i Panu Wójtowi za to, że Środowiskowy Dom został 
objęty kuratelą Urzędu. Podziękował również za krótką ucztę kulturalno – kabaretową.  
Radny p.J. Czubek poinformował, że bardzo mu się podobało to, co podopieczni 
przygotowali, jednak jest jedna rzecz przykra jak się patrzy na to ile osób gnieździ się na 
poddaszu i trzeba jak najszybciej przenieść ich na dół.  
Przewodniczący Rady Gminy przychylił się również to słów  Radnego dodając, że jest tam 
ciasno.  
Radny p.M. Kubik zapytał, jaka jest sytuacja prawna tego budynku? 
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Radca prawny p.P.Zieliński odpowiedział, że sprawa jest w Sądzie, czekamy na 
rozstrzygnięcie. Sąd wydał postanowienie o zabezpieczeniu poprzez wydanie kluczy. To nie 
jest prawomocne. Była pierwsza   decyzja Sądu o przekazaniu kluczy. Wiemy ile się  czasu 
czeka i będziemy wnosili o jak najszybsze rozstrzygnięcie sprawy.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że kolejny miło akcent sesji sprowadza się do 
odbytych niedawno zebrań wiejskich i poprosił o głos Wójta Gminy. 
Wójt Gminy p.Artur Herold poinformował, że już gratulował sołtysom wyboru na kolejną 
kadencję, jednak w sposób szczególny chce dzisiaj  podziękować sołtysom, którzy zakończyli 
swoją kadencję. Jest obecna Pani Hanna Miotk i szkoda, że nie ma pozostałych byłych 
sołtysów. Dziękuję p.Hannie Miotk, p.Tomaszowi Boszka i p.Bogdanowi Sarnowskiemu za 
to, że byli zawsze blisko nas, mieszkańców, blisko spraw społecznych. Sołtysi, którzy 
zakończyli swe kadencje niejednokrotnie realizowali sprawy, które wykraczały poza program 
czy regulaminowe obowiązki i jestem pełen podziwu dla ich wielkiego zaangażowania i 
poświęcenia. Dziękuję Wam z całego serca i życzę dalszej współpracy, bo tak naprawdę ta 
współpraca nie kończy się teraz. Potrafiliście państwo dzielić się swym sercem z drugim 
człowiekiem, a to cecha, która nigdy  nie ginie.  Pozostaję więc do państwa dyspozycji.  
Wraz z podziękowaniami Wójt przekazał kwiaty na ręce dotychczasowej Pani sołtys z Cisa. 
p.H.Miotk podziękowała za lata pracy i  współpracy, które tutaj z państwa i sołtysów 
uczestnictwem realizowała. Życzyła jednocześnie nowo wybranym sołtysom siły i 
wytrwałości w dążeniu do wyznaczonych celów i wielu lat sukcesywnej pracy na rzecz dobra 
mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał także list gratulacyjny przygotowany dla 
odchodzących sołtysów.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest jeszcze jeden miły akcent 
dzisiejszej sesji  i odczytał list od Wicemarszałka skierowany do Przewodniczącego Rady 
Gminy: 
„Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Po zapoznaniu się  w wynikami kontroli 
przeprowadzonej przez Regionalną Izbę Obrachunkową za kadencję 2010 – 2014 mogę ją 
określić jednym zdaniem, jako marzenie każdego wójta. Za pośrednictwem Pana 
Przewodniczącego chciałbym złożyć podziękowanie dla Pani Skarbnik Hanny Puttkammer 
oraz całego zespołu kierowniczego, który skonstruowałem   podczas sprawowania funkcji 
Wójta gminy Zblewo. Zawsze wierzyłem, że moi najbliżsi współpracownicy cechują się 
pracowitością, profesjonalizmem  i determinacją. Najwyższe kompetencje tego zespołu  
potwierdza wynik kontroli RIO, który  również świadczy o naszej znakomitej znajomości 
finansów publicznych, doskonałym poruszaniu się w konstrukcji i realizacji budżetu oraz w 
rozumieniu prawa samorządowego. Wszystkie wskaźniki, które były przedmiotem analizy 
Regionalne Izby Obrachunkowej świadczą o bardzo dobrej kondycji gminy i o tym, że przy 
podejmowaniu odpowiednich decyzji przez Wójta i Radę  Gminy Zblewo jest możliwe 
utrzymanie wypracowanego   przeze mnie i  mój zespół dynamicznego  tempa rozwoju, czego 
wszystkim Państwu i sobie jako mieszkańcowi gminy życzę.  Jako symboliczny wyraz 
wdzięczności proszę o przekazanie Pani Skarbnik bukietu kwiatów osobiście dla mnie oraz 
całego zespołu.  Z wyrazami szacunku Krzysztof Trawicki.” 
Po odczytaniu listu  wiązankę kwiatów Pani Skarbnik wręczyli Radny p.S. Fojut i Radny 
p.R.Rambowski.  
 
Ad.3 
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 17 lutego i 27 
marca br. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym.  
Informacje w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Radni otrzymali te informacje, a Wójt Gminy uzupełnił je tylko o sprawy, które miały miejsce 
w ostatnim czasie.  
Radny p.S. Fojut odnośnie zarządzenia w sprawie wprowadzenia audytu wewnętrznego w 
gminei Zblewo na 2015r. zapytał, czy można się zapoznać z protokołem z tego audytu? 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma problemu z udostępnieniem  audytu  i zaprasza do 
Urzędu w poniedziałek.  
 
Ad.4 
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radny p.M.Kubik złożył pisemne wnioski  skierowane do Wójta Gminy w następujących 
sprawach: 
- utwardzenie płytami JOMB wyjazdu z drogi gminnej ( ul.Boczna) do ul. Głównej w 
Pinczynie, 
- wymiana około 80 m chodnika przy ul. Głównej w Pinczynie, 
- wykonanie przejścia dla pieszych na ul. Głównej w Pinczynie ( w sąsiedztwie ul.Bocznej). 
Radny p.S. Fojut zgłosił  wnioski dotyczące następujących spraw: 
- wykonanie chodnika w Karolewie od mostu w kierunku Karolewa, 
- zapytał, kiedy rozpocznie pracę komisja odnośnie dróg?, 
- ustawienie mocniejszych słupków przy kapliczce w Piesienicy. 
Radny p.J. Czubek poinformował, że zwrócili się do niego mieszkańcy Borzechowa: 
p.Domian, p.Dróżkowski, p.Sroka   w sprawie  wybudowania sieci wodociągowej. Ci 
Państwo zwracali się już do Urzędu Gminy  pismem z dnia  23.10.2014r., 5.02.2015r. i do 
dzisiejszego dnia nie mają żadnej odpowiedzi.   Jest tam bardzo dużo działek, które ci 
Państwo chcą sprzedać, są tam działki rzemieślnicze i  będzie się tam rozwijał przemysł i 
gmina będzie otrzymywała podatki. p.Dróżkowski chce tam swój transport umiejscowić. Stąd  
moja prośba o jak najszybsze spotkanie się z tym państwem, ustalenie coś wspólnie,  bo do 
dzisiejszego nie mają żadnej odpowiedzi.  
Radny również zwrócił się z prośbą  odnośnie  ul. Lipowej w Borzechowie   w kierunku 
Zblewa. Jest to wniosek od rodziców mieszkających na tej ulicy bo nie ma tam praktycznie 
pobocza. Jest to pobocze zarośnięte jeszcze krzakami, a chodzi tam spora grupa dzieci i 
należy wystąpić z wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich żeby tam poprawić 
bezpieczeństwo. 
Radny p.M. Reszka zwrócił się z wnioskiem o wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych z 
prośbą o postawienie barierek wzdłuż chodnika przy szkole w Kleszczewie. Zapytał również, 
czy   przewiduje się podwyżki dla pracowników obsługi w szkołach? 
Wójt  Gminy odpowiadają na zgłoszone wnioski poinformował, że przyjął taką zasadę w 
Urzędzie Gminy, że na wpływające wnioski ma być udzielona odpowiedź w ciągu  
maksymalnie  30 dni.  Jeśli tak nie będzie to będą wyciągane wnioski.  Odnośnie wniosku 
dotyczącego p.Domian to był to  ogromny ukłon ze strony Urzędu, bo tam jest kwestia 300m 
sieci wodociągowej. W tym roku przyjęliśmy taką zasadę, że 150m zrealizujemy. Taką 
odpowiedź otrzymała p.Domian  w formie ustnej. Jeszcze dzisiaj z nią rozmawiałem. 
Prosiłem p.Jurka Scharmacha, żeby poinformował o ustaleniach, ale zapomniał o tym i nie 
poinformował pisemnie. Ja rozmawiałem niejednokrotnie, był pan Sekretarz przy tych 
konsultacjach, rozmawialiśmy z p.Domian. Zdawaliśmy sobie sprawę, że trzeba tych Państwa 
wesprzeć i im pomóc. 
Radny p.J. Czubek poprosił o takie spotkanie możliwie jak najszybciej.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że takie spotkanie miało miejsce niejednokrotnie. Uczestniczył w nich 
kierownik Zakładu Komunalnego i p.Jurek i te zadania zostały wyznaczone i będziemy je 
realizować.  
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p.J.Scharmach przyznał się do tego, że nie wysłał odpowiedzi na pismo dlatego, że chciał 
uzgodnić wszystko  z tą Panią. Generalnie na działkach jest do zrobienia 1300 m bieżących 
sieci  plus przejście pod drogą powiatową. Na dzień dzisiejszy gminę  nie stać  na to,  żeby w 
całości to zrobić. Mieliśmy kilka spotkań z tą Panią.  Była osobiście u Wójta, była osobiście u 
mnie, była u Pana Kierownika i żeśmy uzgodnili że   w tym roku zrobimy  150 m i w 
przyszłym roku  następne 150 m. Takie rozwiązanie Pani przyjęła. Po tych wszystkich 
uzgodnieniach stwierdziłem, że nie będę pisał czegoś co nie będzie potwierdzone konkretnym 
działaniem. Wcześniej jeszcze uzgadnialiśmy z Panem kierownikiem  i dzisiaj  poszło pismo 
powiadamiające o tym, co wcześniej żeśmy uzgodnili.  Ta Pani  przyjęła to i zgodziła się na 
to na dzień dzisiejszy. Ta Pani stwierdziła że na dzień dzisiejszy to jeszcze  nie ma żadnego 
kupca na działki. Znalazł się tylko  jeden kupiec i w związku z tym przystała na naszą 
propozycję, żeby w tym roku zrobić  150 m wodociągu. Nie jest tak do końca wina 
pracowników, bo chcieliśmy wszystko uzgodnić.  W miesiącu maju Zakład Komunalny 
wejdzie na zadanie.  
Radny p.J.Czubek dodał, że wczoraj ta Pani zwróciła się do niego i to też ma wpływ na to, że 
nie mogą sprzedać tych działek, bo jest pytanie, czy będzie woda. 
Wójt Gminy potwierdził, że to zadanie będzie realizowane.  Ponadto Wójt Gminy dodał, że 
odnośnie  chodnika przy ul. Głównej to jest to przy drodze powiatowej i czy jest możliwość 
realizacji tego zadania bez pozwolenia?  
p.J.Scharmach odpowiedział, że jak będzie wola realizacji tego zadania, to musimy zrobić 
dokumentację, zgłosić do  Starostwa. W związku z tym, że jest to chodnik to nie wymaga 
pozwolenia na budowę lecz zgłoszenia 30 dni przed rozpoczęciem robót i po tym terminie 
będziemy mogli ewentualnie wykonać to zadanie.  Będziemy też musieli wystąpić do Zarządu 
Dróg Powiatowych o użyczenie terenu, o podpisanie umowy w jakim okresie to zrobimy. 
Papierkowa sprawa potrwa dwa miesiące. Co do przejścia przez ulicę Główną  to też 
napiszemy. Spotka się komisja, bo to Powiat powołuje komisję swoją plus Policja, która 
ustala miejsce przejścia. Jest tam zakręt i zapadnie decyzja, w którym ewentualnie  miejscu 
może być to przejście. Wystąpimy oczywiście w tej sprawie do Komisji Bezpieczeństwa.  
Wójt Gminy odnośnie komisji ds. dróg poinformował, że według informacji Pana Sekretarza 
harmonogram prac tej komisji podany będzie w przyszłym tygodniu. Następnie Wójt 
stwiwrdził, że te wszystkie formy bezpieczeństwa, które mają być zainicjowane trzeba 
realizować. 
p.J.Scharmach dodał, że z Urzędu Gminy napiszemy pisma. Raz na miesiąc spotyka się 
komisja bezpieczeństwa  w Starostwie i dostaniemy  odpowiedź, czy  taki zakres robót może 
być wykonany zgodnie z ustawą o drogach.  
Radny p.S.Fojut poinformował, że tą sprawą zajął się również Radny Powiatowy p. 
H.Świadek.  
p.J.Scharmach dodał, że ustali spotkanie przedstawiciela Zarządu Dróg z sołtysem z 
Karolewa i ustalą wszystko w sprawie  chodnika za mostem w kierunku Karolewa, a odnośnie 
słupków wystąpimy do Powiatu o postawienie innych słupków, bo te się niszczą. 
Wójt Gminy poinformował, że ul.Lipowa to jest droga wojewódzka . 
p.R.Klimowicz wtrąciła, że chociażby należało wyciąć krzaki przy tej drodze. 
p.J.Scharmach dodał, że w ubiegłym roku własnymi siłami wycinaliśmy krzaki przy drogach 
wojewódzkich i w tym roku pewnie też. Oczywiście napiszemy pismo, ale pewnie własnymi 
ludźmi będziemy musieli  to zrobić, bo  na pewno Zarząd Dróg Wojewódzkich nie zrobi tego. 
Wójt Gminy poinformował, że Zarząd Dróg Wojewódzkich żadnej inwestycji nie wykonuje 
na terenie naszej gminy. To jest nie dopuszczalne, że zwykłych krzaków nie potrafią wyciąć. 
Ja proponuję zorganizować spotkanie z p.Iwoną Gil, żeby ten temat załatwić w zakresie 
wycięcia krzaków w celu bezpieczeństwa. Oni  mają obowiązek zabezpieczenia 
bezpieczeństwa.  
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Następnie Wójt Gminy poinformował, że jest jak najbardziej za podwyżką wynagrodzeń dla 
pracowników obsługi w szkołach i przyjrzy się temu tematowi. 
Radny p.S.Fojut w związku z przysłanymi gratulacjami przez Wicemarszałka  zapytał, czy 
mogą się zapoznać z protokołem kontroli RIO, bo kontrola trwała pół roku, Pan Marszałek 
wie, a Radni nie wiedzą to powinni się z protokołem zapoznać. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie zna wyników kontroli, a odczytał list 
Pana Marszałka na prośbę Pana Marszałka, dostał ten list dzisiaj i odczytał dzisiaj korzystając 
z obecności Pani Skarbnik. 
p.Sekretarz wyjaśnił, że protokół  z kontroli RIO  zostanie umieszczony w BIP po wydanych 
zaleceniach, bo taka jest procedura. Natomiast jeśli chodzi o audyt, to nie ma obowiązku 
zamieszczania przez gminę  audytu  w BIP, ale go zamieścimy na naszej stronie. Będzie 
dostępny i będzie go można przeczytać.  
Radny p.S. Fojut zapytał, czy Radni tutaj na sesji nie mogą się z nim zapoznać? 
p.Sekretarz odpowiedział, że w tej chwili nie ma go tutaj. Od poniedziałku można się z nim 
zapoznać na miejscu w Urzędzie.  
 
Godz. 15.06 doszła Radna p.S. Cherek. 
 
Ad.13 
Rozpatrzenie protestu  wyborczego. 
Całość dokumentacji dotyczącej  protestu w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na komisjach sprawa protestu  była dogłębnie 
analizowana.  Pierwsze podejście było na poprzedniej sesji. Została ta sprawa skierowana do 
prawników. Prawnicy  przygotowali opinię, którą Radni otrzymali.  
Za odrzuceniem protestu  głosowało 8 Radnych.  
 
Godz. 15.13 sesję opuścił Radny p.K. Surówka 
 
Ad.5 
Ocena skuteczności działania w zakresie porządku publicznego, ochrony przeciwpożarowej i 
ratownictwa. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za pozytywną oceną podejmowanych działań w zakresie porządku publicznego, ochrony 
przeciwpożarowej i ratownictwa głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.6 
Ocena stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 
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Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za pozytywną oceną stanu infrastruktury drogowej oraz organizacji ruchu na terenie gminy 
głosowali wszyscy Radni. 
 
Ad.7 
Ocena wykonania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za pozytywną oceną wykonywania zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej głosowali 
wszyscy Radni. 
 
Ad.8 
Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej. 
Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowisko w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radni jednogłośnie przyjęli ocenę zasobów pomocy społecznej. 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zblewo. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że wpłynął wniosek właścicieli działek położonych 
przy ul. Pinczyńskiej w Zblewie o nadanie takiej nazwy ulicy, która stanowi ich 
współwłasność.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr VII/38/2015 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zblewo w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.J.Walkowska poinformowała, że do projektu uchwały jest jeszcze autopoprawka Wójta, bo 
na sesji w dniu 27 marca w planie finansowym Urzędu Gminy było 100.000 zł  z dróg i 
przenieśliśmy na budowę  hali sportowej 100.000. System jednak nie zadziałał i nie włączył 
tej zmiany do wydatków i brak było tego w załączniku. Z tego też powodu w dzisiejszej 
uchwale dołożyliśmy ten zapis.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że nie rozumie tego, że system nie przyjął.  
Pani Skarbnik wyjaśniła jeszcze raz, że na sesji w marcu była podjęta uchwała w której 
dokładaliśmy 100.000zł do budowy  hali. W systemie było to ujęte w planie finansowym i 
system tego nie przerzucił do załącznika o wydatkach. Było tylko w planie finansowym, a nie 
w załączniku o wydatkach. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
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Uchwała  Nr VII/39/2015 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. w załączeniu do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia przedstawił Radny p.J.Czubek 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr VII/40/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 
2027 w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części działki nr 85 obręb Semlin( uchwalonego Uchwałą 
Nr L/242/98 Rady Gminy Zblewo z dnia 18 czerwca 1998r.) 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 
Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S.Fojut. Stanowi ono 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr VII/41/2015 o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części działki nr 85 obręb Semlin w załączeniu do 
niniejszego protokołu. 
 
Ad.12 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych zostały udzielone zaraz po ich zgłoszeniu. 
 
Ad.13 
Wolne wnioski i zakończenie.  
Radna p.S. Cherek poinformowała,  że na jednej z  poprzednich sesji poprosiła o 
zarezerwowanie kwoty 6.000zł na ewentualną partycypację w pewnym projekcie. Projekt nie 
został przyjęty i te 6.000zł wracają  do budżetu i będą zagospodarowane. Projekt nie  
przeszedł dlatego, że prawdopodobnie będzie potrzebna uchwała Rady, aby uniknąć takich 
sytuacji.  
p.E.Bielska dodała, że projekt ten został odrzucony z przyczyn formalnych, bo świetlice 
muszą być placówkami wsparcia dziennego.  
Radna p.S. Cherek dodała, że nie spełnialiśmy tego wymogu i nasz wniosek został odrzucony. 
Żeby uniknąć w przyszłości  takich sytuacji opracujemy taką uchwałę i będziemy brać udział 
w dalszych konkursach.  
 
Godz. 15.25 – sesję opuścił Radny p.J.Czubek 
 
p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo zapytała odnośnie mającej powstać komisji ds. 
oświetlenia. 
Wójt Gminy odpowiedział, że taka komisja zostanie powołana do końca tego miesiąca.  
Radny p.S. Fojut poinformował, że  nasunęła mu się taka refleksja, bo przed chwilą  był  list 
gratulacyjny i myślał że Pan  Wójt powinien się z tego cieszyć również, że gmina jest tak 
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dobrze zarządzana finansowo i myślał, że to właśnie  Wójt  też tutaj naszej Pani Skarbnik  
podziękuje za to, że nie mamy się czego obawiać, gmina jest w dobrej dyspozycji. 
Wójt Gminy podziękował Radnemu za tę prowokację i  wyjaśnił,  że z Panią Skarbnik pracuje 
na co dzień i niejednokrotnie dziękuje za współpracę  i zaangażowanie. Ta kadencja, która 
miała miejsce to była kadencja Pana  Marszałka, który sam sobie też podziękował za to 
bardzo ładnie i pięknie i to ja przyjmuję. Natomiast na co dzień współpracuję i ta współpraca 
ma się dobrze.  Audyt odnośnie bilansu otwarcia przedstawię i protokół z RIO też Państwo 
przekażę i chyba przesadą jest, aby w takiej formie coś się przedstawiało. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że będzie okazja  bo czeka nas w najbliższym czasie 
sesja absolutoryjna, czyli bardziej uroczysta, szczególnie dotycząca finansów i wtedy będzie 
na to miejsce. 
Pani Skarbnik poinformowała, że te podziękowania od Pana Marszałka  były również dla 
obecnego Pana Wójta, który przez  te poprzednie lata piastował stanowisko zastępcy Wójta i 
też był jednym z kierowników Urzędu. Te podziękowania są nie tylko dla mnie, ale dla 
wszystkich kierowników. 
p.H. Jankowski - sołtys wsi Semlin podziękował Radnym, którzy głosowali za i przeciw 
protestowi, bo wszyscy wiedzą, że dotyczy to mojej  sprawy.  Jak chcę przeprosić, bo w 
całym zamieszaniu się pogubiłem i tak to wyszło jak wyszło. Chciałbym, aby Ci którzy nie są 
przekonani do mnie zapoznali się z tą sprawą jaka była sytuacja na tym zebraniu. Myślę, że 
wszystko wyszło dobrze, a każda współpraca, znam Panią Radną, myślę że układa się 
wzorowa. Praca sołtysa we współpracy  Radnego to możecie sobie wyobrazić jak to może 
wychodzić. Ja osiągnąłem dużo dzięki współpracy   Wójta, Państwa Radnych,  pracowników. 
Współpraca  była wspaniała i widać to co wyszło.  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wszyscy jesteśmy po to i sołtysi zostali obdarzeni 
zaufaniem mieszkańców i radni swoich wyborców i Wójt zaufaniem zdecydowaną 
większością mieszkańców gminy i wszyscy jesteśmy po to, żeby  ze sobą współpracować. 
Jeżeli są jakieś animozje małe, to one nie mogą być priorytetem, priorytetem jest dobro gminy 
Zblewo, a pozostałe niuanse które są zawsze, są w najbliższej rodzinie, to można je 
opanować. 
Radna p.S. Cherek poinformowała, że jeśli kwestia animozji miałaby być przedmiotem tej 
opinii prawnej to prawdopodobnie nie byłoby takowej opinii. Przekładając protest wyborczy   
podałam przyczyny dla których właśnie doszło do owego  protestu. Te przyczyny zostały 
rozpatrzone, była rada, zapoznaliśmy się z nimi. Pan prawnik także tu wydal swoją opinię i 
nie jest to zapewne Panie Przewodniczący kwestia animozji. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że nie powiedział o animozji i już na ten temat 
rozmawiał z Panią Radną. 
Radna p.S. Cherek dodała, że właśnie o to chodzi Panie Przewodniczący, że był omawiany i 
rzecz jest w tym, że chciałabym  aby nie ustawiać  mnie w stosunku do mojej wsi, do moich 
mieszkańców, do moich wyborców w kwestii animozji. Bardzo proszę Panie Przewodniczący, 
to jest szczególna uwaga wobec Pana.  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że to nie była wycieczka w kierunku żadnej osoby, 
powiedziałem tylko, stwierdziłem, że w każdej nawet najbardziej zgodnej  rodzinie są pewne 
zgrzyty, ale priorytetem jest dobro gminy Zblewo. Myślę, że wszyscy tutaj  rozumiemy to i 
postrzegamy tak  naszą misję jako służbę publiczną. 
p.J.Kulas poinformował, że gmina uczestniczy w programie „Włącz się”, czyli narady 
obywatelskie i zapytał, czy Prosument ruszy z PROW, czy gmina będzie to prowadzić, bo jak 
nie to będą się musiały ubiegać osoby fizyczne? 
 
Godz.15.33 obrady opuścił Radny p. M.Jankowski 
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p.Sekretarz odpowiedział, że jeżeli chodzi  o Prosumenta  i jeżeli ruszył to sprawdzę w domu 
jakie są zasady. Do tej pory było tak, że gmina mogła aplikować do Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska na program „konsument”  dla swoich mieszkańców, ale warunkiem było 
że gmina musi złożyć wniosek o wartości 1 mln zł. Jest to bardzo dużo. Ten milion złotych 
trafia do budżetu i wtedy gmina go rozdysponowuje pomiędzy mieszkańców, którzy 
ewentualnie chcieliby u siebie, czy fotowoltaikę, czy pomby ciepła, czy solary założyć. Żeby 
to zrobić trzeba mieć też do dyspozycji narzędzie, czyli człowieka który będzie 
korespondował np. z 300 osobami w gminie. To będzie zależało od tego jaka będzie wartość 
poszczególnych instalacji. Na tą chwilę nie wiem  jaka jest wartość, czy jest obniżona. 
Będziemy się temu przyglądać. To nie są takie złote góry, wartość dofinansowania wyniesie 
od 20-40% .Jedynym plusem jest to, że mieszkaniec po otrzymaniu dotacji nie płaci podatku. 
Druga kwestia  jest taka, że mieszkaniec zwraca się do banku, który zostaje wybrany przez 
Wojewódki Fundusz Ochrony Środowiska i bezpośrednio z bankiem rozmawia na temat 
dotacji.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uczestniczył w naradach obywatelskich  
„ Włącz się Kociewie” i ostatnio gościliśmy eksperta  wieloletniego burmistrza Kisielic, 
którzy mają wysokie osiągnięcia jeśli chodzi o energię odnawialną i On sugerował, że lepiej 
starać  się o środki w przyszłym roku.  
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 15.36, Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
VII sesję Rady Gminy Zblewo. 
 
Protokółowała: 
A.Zalewska 
        Przewodniczący Rady Gminy 
 
         Leszek Burczyk 
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